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BRM.0002.47.2018        

Protokół Nr XLVII/18 
z XLVII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 20 lipca 2018 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w 
Rynie  w godz.9:00 do 9:30.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 
      -     Sekretarz Gminy  - Barbara  Kowalska  
      -     Radca Prawny - Teresa Dąbrowska  
      -     Skarbnik Gminy – Irena Olszewska 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
        1) zmian w budżecie  Gminy Ryn na rok 2018r.                                               
        2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2018-2026 
        3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Giżyckim.             
5. Zamknięcie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcia posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Ad.2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 
radnych.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.3 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie proponowany 
porządek obrad. W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad ostał przyjęty 
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 

Ad.4  Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

1) zmian w budżecie  Gminy Ryn na rok 2018r.     
   
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że wystąpił z wnioskiem o zwołanie 
posiedzenia ponieważ po przetargu na remont pięciu budynków komunalnych, by móc podpisać 
umowę należy dokonać zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy. Ponadto, jest 
potrzeba zwiększenia środków na przedszkole ponieważ wiele prac wymaga zmiany 
technologii. Dodatkowo trzeba też doposażyć budynek. Trzeba też zrobić instalacje 
teletechniczne, serwerownię, kotłownię i wiele innych, które zostały przedstawione na Komisji. 
Ponadto jest potrzeba podjęcia uchwały na wyrażenie zgody na porozumienie z Powiatem w 
zakresie remontu drogi w Jeziorku. 
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Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie  Gminy Ryn na rok 2018r.     
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – poprosił o przedstawienie prac dodatkowych do 
wykonania w remontowanym budynku przedszkola.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że został sporządzony protokół konieczności 
przy udziale inspektora nadzoru, wykonawcy, w którym twierdzono konieczność: 

a) przebudowy przyłącza wodociągowego 

b) rozbiórki i wykonania nowej posadzki z płytek gres na tarasie budynku wraz z nową 

izolacją 

c) przedłużenia muru oporowego od wschodniej strony budynku 

d) wykonania instalacji oddymiania klatki schodowej 

e) wykonania nowych posadzek na parterze i I piętrze budynku 

f) wykonania zabezpieczeń przejść i otworów drzwiowych do komunikacji z planowaną 

salą widowiskową 

g) wykonania naprawy istniejących ścian garażu 

h) wykonanie pogrubienia tynków na istniejących stropach i ścianach 

i) montażu dodatkowych drzwi aluminiowych z pomieszczenia czytelni na korytarz łączący 

się z planowaną salą widowiskową, 

j) wykonania obudowy pionów kanalizacyjnych w pomieszczeniach sanitarnych z kratkami 

ściekowymi 

k) wykonania instalacji teletechnicznej i serwerowni 

l) wymiany kotła gazowego z instalacją i urządzeniami 

m) wykonania pomieszczeń sanitarnych na II piętrze budynku 

n) wykonania dodatkowej instalacji wod-kan i c.o. na II piętrze oraz montaż pisuarów w 

toaletach 

o) zamiana opraw oświetleniowych żarnikowych na oprawy LED w całym budynku 

p) zamiana technologii wykonania stropu na II piętrze budynku z stropu monolitycznego na 

strop z płyt kanałowych prefabrykowanych. 

Dodał, że jest jeszcze potrzeba zebrania wód powierzchniowych bezpośrednio do kanalizacji 

burzowej. 

 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
                                     
Pan A. Majgier odnośnie środków na amfiteatr stwierdził, że gdy była mowa o ławkach 
powiedziano, że nie można ich zrobić. A, teraz okazuje się, że zostały pieniądze. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – w sprawie III etapu Ryńskiego Centrum Żeglarstwa  
odpowiedział, że na etapie  opracowania strategii i zgłaszania projektu poprzez stowarzyszenie 
Wielkie Jeziora Mazurskie nie dało się umieścić w projekcie, ani sceny, ani amfiteatru. Dlatego 
zostało utworzone nowe zadanie inwestycyjne. Po weryfikacji projektu przebudowy nabrzeży 
zostało to ujęte, jako scena i wzmocnienie skarpy przed erozją. 
 
Pan I. Nieckarz zapytał, czy w pracach dodatkowych w budynku przedszkola zostało 
uwzględnione wejście od wewnątrz budynku do garażu.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że Pan Dyrektor nie zgłosił się po tej wizycie 
w przedszkolu. Do wtorku miał zgłosić też zapotrzebowanie na wyposażenie.  
 
Pan A. Majgier stwierdził, że w przedszkolu, które ma już 10 lat oddymianie było uwzględnione. 
Zapytał dlaczego tego nie uwzględniono w projekcie  modernizowanego budynku.  
 
 



3 
 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że dlatego, że tam jest dużo dzieci, duża ilość 
uczestników. To oddymianie należy wykonać również w tym budynku, bo inaczej straż nie tego 
nie odbierze.  
 
Pani A. Jucewicz zapytała o wygospodarowanie pokoi dla gości. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że Gmina, jako taka nie może prowadzić 
działalności natomiast jednostka będzie mogła to zrobić, bo jednostki kultury mogą prowadzić 
działalność gospodarczą.  
 
Pan R. Jarosz zauważył, że Gmina nie musiałby szukać gdzieś pokoi dla  ratowników. 
 
Pan J. Brant stwierdził, że pochyliłby się nad tymi pokojami, żeby one były. Nie po to, aby na 
tym zarabiać, ale po to, aby Gmina nie dokładała do wynajmu pokoi dla policjantów, 
ratowników, delegacji z zewnątrz.  
 
Pan I. Nieckarz stwierdził, że pokoje są dobrym pomysłem. Dodał, że nikt nie zadbał o to, żeby 
w tym budynku był prysznic, przynajmniej jeden. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że z pokojami na tym etapie będzie problem, 
bo projekt podstawowy jest też w instytucji dofinansowującej. Umowa o dofinansowanie jest 
zawsze tak zawarta, że nie można wprowadzić żadnych zmian istotnych. Nie ma możliwości 
zwiększenia dofinansowania.  
 
Pan A. Majgier stwierdził, że te pokoje nie muszą się nazywać pokojami gościnnymi, ale np. 
pomieszczeniami socjalnymi, w których są prysznice.  
 
Pan J. Brant stwierdził, że najlepiej w tym, jak to można zrobić, zorientowany jest Pan 
Burmistrz. Może to trzeba inaczej nazwać . 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że można to było by zrobić, ale na etapie 
konstruowania wniosku.  
 
Pan I. Nieckarz zapytał o kotłownię w budynku. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że będą pompy ciepła. Natomiast  piec 
gazowy zostaje.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt w sprawie zmian w 
budżecie  Gminy Ryn na rok 2018r.     
   
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 
15 radnych. 
Uchwała Nr XLVII/347/18 – stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokółu. 
 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2018-2026 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – omówiła proponowane zmiany. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2018-2026. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 
15 radnych. 
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Uchwała Nr XLVII/348/18 – stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokółu. 
 
 

2) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Giżyckim  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały z autopoprawką dotycząca  
zmiany zapisu dotyczącego „ przebudowy” na zapis: „ remont drogi”.  
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Giżyckim  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 
15 radnych. 
 
Uchwała Nr XLVII/349/18 – stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokółu. 
 
    
Ad.5 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej – 

zamknął obrady XLVII sesji Rady Miejskiej. 

Protokółowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Bożen Dybała 

                                                                                                        Jarosław Filipek 

 


